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Újabb elképzelés született a mozi hasznosítására 

Befogadószínház lehetne a Korzó 

Iszlai Zoltán, a Szegedi Korzó Színház Egyesület elnöke a befogadószínháznak kiszemelt mozi előtt. 
(Fotó: Gyenes Kálmán) 

Bereczk: nincs veszélyes hulladék 

Telekügylet áll 
a háttérben? 

A Budalakk Titán Festékgyártó Kft. szegedi telep-
helyén nincsenek veszélyes hu l l adékok és nem 
szennyezett a környezet - jelentette ki lapunknak Be-
reczk Imre. A Budalakk Titán Kft. tulajdonosa szerint 
ezt bizonyítják a környezetvédelmi hatóság által el-
végzett vizsgálatok is. Bereczk úgy véli: a névtelen 
bejelentő azért a k a r j a elhitetni, hogy veszélyes hul-
ladékok vannak a telepen, hogy olcsón jusson a Ba-
jai úti telekhez. 

Sokan és régóta mon-
d o g a t j á k : Szegednek 
szüksége lenne egy be-
fogadószínházra, amely 
kész produkciókat lát 
vendégül a fővárosból és 
az ország minden tájá-
ról. A nemrégiben meg-
a laku l t Szegedi Korzó 
Színház Egyesület a város 
szívében hónapok óta ki-
használatlanul álló Korzó 
mozit szeretné bérbe ven-
ni erre a célra. Másfél év-
vel ezelőtt Juronics Tamás 
társulata is készített már 
egy koncepciót kortárs 
művészeti központ kiala-
kítására. 

Tizenegy színházbarát - rá-
diós újságírók, ügyvédek, 
közművelődési és színházi 
szakemberek - nemrégiben 
megalapították a Szegedi Kor-
zó Színház Egyesületet, amely 
befogadószínházat szeretne 
létrehozni a Széchenyi téren, 
a régóta üresen, kihasználatla-
nul álló Korzó moziban. Iszlai 
Zoltán, az egyesület elnöke 
már ki is dolgozta egy olyan 
teátrum koncepcióját, amely 
nem terhelné a város költség-
vetését, mégis új színt hozna 
Szeged színházi életébe azzal, 
hogy már elkészült, sikeres 
előadásokat látna vendégül. 
Friss produkciókat éppúgy 
meghívnának, mint évek óta 
futó, bevált előadásokat. 
Műfaji sokszínűségre töreked-
nének, azaz rehabilitálnák a 
szegedi kínálatból régóta hi-
ányzó kabarét, a ma is rendkí-
vül népszerű bohózatot, mint 
ahogyan kísérletező, új utakat 
kereső izgalmas művészszín-
házi produkciókat is Szeged-
re hoznának. Míg a saját tago-
zattal rendelkező hagyomá-
nyos színházak fenntartása 
rendkívül költséges, hiszen a 
társulatnak egész évben, fo-
lyamatosan fizetést kell adni, 

HÍREK 

HÉTPRÓBÁZOO A VA-
DASPARKBAN. Az őszi tá-
bor lezárásaként vasárnap csa-
ládi napot szerveznek a Szege-
di Vadasparkban. A táborla-
kók ekkor a szüleikkel együtt 
vehetnek részt a különféle já-
tékos vetélkedőkön. Emellett 
a mozgás-, hallássérülteknek, 
valamint a vakoknak és gyen-
génlátóknak külön programo-
kat is rendeznek. Ok ingyen, 
kísérőik pedig 50 százalékos 
kedvezménnyel léphetnek be 
a parkba. Délelőtt 10 órától a 
gyerekek és szüleik néhány 
órára átváltozhatnak a vadas-
park lakóivá, 11 órától pedig 
a Buborék színtársulat a Ber-
ci és barátai című darabot 
adja elő. 

SZÜRETI VIGALOM A 
PLAZÁBAN. A Kékfa Egye-
sület és a Szeged Plaza egy 
éve szervezte az első szüreti 
vígságot. Pénteken és szomba-
ton számos programmal várják 
az érdeklődőket a Plazába és 
a parkolójába. Ma este 6 órá-
tól a deszki Bánát Szerb Kul-
turális Egyesület néptáneosai 
lépnek fel, majd a bemutató 
után táncházban gyakorolhat-
ják a látogatók a lépéseket. 
Szombaton 10 órától a parko-
lóban a legkisebbek kipróbál-
hatják a Tekergő játszóteret. 
A piactérre délután 3 órakor 
bevonulnak a bábosok, majd 
vásári bábjáték keretében két 
magyar népmesét adnak elő. 
Este 6 órától pedig kalotasze-
gi, mezőségi, széki és szatmá-
ri táncokat mutatnak be az 
együttesek. A talpalávalóról 
Hegedűs Zoltán és zenekara 
gondoskodik, szólót énekel 
lvánovics Tünde. 

egy befogadószínház közpén-
zek kockáztatása nélkül, vál-
lalkozói formában is működ-
tethető lenne. 

Iszlai Zoltán, aki korábban 
a Szegedi Nemzeti Színház-
ban, majd a székesfehérvári 
Vörösmarty Színházban is dol-
gozott műszaki vezetőként és 
sokfelé jelmez- és díszletter-
vezőként, úgy véli, a befo-
gadószínház számára ideális 
lenne a Korzó mozi. Ha az 
egyesület használatba kapná, 
akkor minimális felső gépe-
zettel, komplett fény- és hang-
technikai parkkal proti szín-

November végéig 326 fát 
ültetnek el Rókus régi és új vá-
rosrészében, pótolva a lakóte-
lep-építés idején elmaradt park-
rendezési munkákat. A játszó-
tereket új hinta, pingpongasz-
tal és kosárlabdapalánk fölsze-
relésével bővítik. 

Rókus városrész régi és új 
építésű részén a következő he-
tekben összesen 326 fát ültet-
nek el. Kalmár Ferenc és Pé-
ter Szilveszter, a 22. és 23. vá-
lasztókerület képviselőinek tá-
jékoztatása szerint a városi 
költségvetés „zöldalapjából,,, 
vagyis a zöldterületek fejlesz-
tésére szánt keretből vásárolják 
meg a többször iskolázott cse-
metéket, valamint a játékokat. 

Kalmár Ferenc elmondta. 

A nemzetközi madár -
megfigyelési napon Eu-
r ó p á b a n Magyarorszá -
gon l á t o g a t t á k m e g a 
legtöbb helyszint a ma-
d á r v i l á g i ránt é r d e k -
lődők. Csongrád megyé-
ben közel százezer ma-
dara t számlál tak. Meg-
érkeztek északról a tél 
előhírnökeinek számító 
d a r v a k , s lá t tak e g y 
őrgébicset is. 

Tőkés récéből közel 13 ez-
ret, dankasirályból pedig 
több mint 9 ezret láttak a 
Csongrád megyében nemrég 
megtartott nemzetközi ma-
dármegfigyelési napon tájé-
koztatta lapunkat Lovászi Pé-
ter, a Magyar Madártani és 
Természetvédelmi Egyesü-
let (MME) Csongrád megyei 

padot építenének, amely az 
operákon és a nagyoperette-
ken kívül szinte bármilyen 
előadás fogadására alkalmas 
lenne. Indulásként mintegy öt-
millió forintot tud öneróként 
felmutatni az egyesület. Ebből 
az összegből a színpad kiala-
kítása megoldható lenne. A 
legnagyobb költséget a szín-
ház folyamatos működtetése, 
a viszonylag magas rezsi és 
bérleti díj jelentené. Mindezt 
azonban a szponzori támoga-
tásokból és azokból a jegyá-
rakból, amelyekhez a szegedi 
közönség az utóbbi években 

hogy körzetében 55 fácskát ül-
tetnek el. Többségükben az ed-
dig fák nélkül hagyott tömb-
belsőkben zöldellnek majd a 
növények. A panelházak hatá-
rolta területekre 48 fa kerül, 7 
csemete pedig a Puskás utcát, 
illetve a Körtöltés utcát díszí-
ti majd. 

A fák mellett új játékok is 
gazdagítják Rókust. A Kuko-
vetz Nana utca, Szatymazi ut-
ca és Rókusi körút által körbe-
zárt területen pingpongasztalt 
helyeznek el, a Kisteleki Ede 
utca. Puskás utca, határolta töb-

helyi csoportjának titkára. A 
megmozdulás országos ada-
taiból kiderül, hogy a ma-
gyar madárkedvelők Euró-
pa élmezőnyében foglalnak 
helyet. A tizedik éve min-
den ősszel megrendezett eu-
rópai „madárlesen" Magyar-
országon keresték föl a leg-
több (135) helyszínt; s 388 
ezer madarat figyeltek meg 
(ezzel másodikok vagyunk); 
a látogatók létszámát tekint-
ve pedig, 3 ezer 289 fővel, a 
kontinens országrangsorá-
ban a harmadik helyet fog-
laljuk el. 

Európa 25 országa vett 
részt a BirdLife International 
nemzetközi madárvédelmi 
egyesület fölhívására meg-
tartott rendezvénysorozaton. 
Az 53 ezer 421 érdeklődő 
300 madárfaj közel három-

már hozzászokhatott, minden 
bizonnyal sikerülne kigazdál-
kodni. A Szegedi Korzó Szín-
ház Egyesület első lépésben a 
mozi bérleti jogát szeretné 
megszerezni, ebben számíta-
nak az önkormányzat támo-
gatására, vagyis arra, hogy az 
illetékesek közvetítenek majd 
a tulajdonos kincstár és az 
egyesület között. Komoly ver-
seny alakulhat ki a Korzó mo-
ziért, hiszen - mit arról már 
többször beszámoltunk - Ju-
ronics Tamás balettegyüttese is 
szeretné megkapni az épületet. 
Iszlai Zoltán úgy fogalmazott: 

belsőben kétüléses hintát állí-
tanak. 

Az Arany János Általános 
Iskola udvarán kosárlabdapa-
lánkot szerelnek föl. Itt - az is-
kola vezetőinek beleegyezésé-
vel - az intézményben tanuló-
kon kívül mások is játszhat-
nak majd; persze csak akkor, ha 
vigyáznak a streetballjáték nél-
külözhetetlen kellékére. 

Péter Szilveszter választóke-
rületében 271 facsemete elül-
tetését tervezik. Ezenfelül meg-
építik a lakótelep átadása óta 
hiányzó járdákat, amelyeknek 

millió egyedét figyelte meg. 
A rendezvény hazai sikeré-
hez a madártani egyesület 
Csongrád megyei csoportja 
is hozzájárult. Megyénkben 
21 helyszínen 810 résztvevő 
közel 100 ezer madarat 
számlált össze. Legtöbben a 
Szegedi Vadasparkot keres-
ték föl: itt egy egerészöly-
vön mutatták be a ma-
dárgyűrűzés fogásait. 

A Szegedfish Kft. segít-
ségével 198 vendég jutott el 
a Fehér-tó madárbirodalmá-
ba. Itt 85 madárfajt külön-
böztettek meg, s összesen 34 
ezer 339 madarat „olvastak 
meg". 

A közelítő hideg előhír-
nökeit is látták a Fehér-tón: 
egy nagy őrgébicset, és mint-
egy félezer darut. 

N y i l a s P á t a r 

örömmel helyet biztosítaná-
nak a Szegedi Kortárs Balett 
produkciói számára is, bármi-
lyen együttműködésre készek 
Juronics Tamás társulatával. 

Pataki András balettigaz-
gató elmondta, egyelőre nem 
tárgyaltak az együttműkö-
désről, a társulat továbbra is 
saját, azóta aktualizált kon-
cepcióját szeretné megvalósí-
tani a Korzó moziban, azaz 
KorZó (Kortárs Zóna) néven 
egy multifunkcionális kortárs 
művészeti központot tervez 
ott kialakítani. 

H. Zs. 

Bereczk Imre kérdésre vá-
laszolva elmondta lapunknak, 
hogy a végelszámolást ó kér-
te a cége ellen, s arról - a tör-
vényeknek megfelelően - tá-
jékoztatta a cégbíróságot, a 
bankot és a hatóságokat. 
Becslése szerint a végelszá-
molás körülbelül két évig fog 
tartani. A Budalakk Titán Kft. 
tulajdonosa közölte: a két éve 
bezárt Bajai úti telephelyet 
természetszerűleg továbbra is 
ők üzemeltetik. Bereczk 
hangsúlyozta: nem tárolnak 
semmiféle veszélyes hulladé-
kot. Ennek következtében 
nem veszélyeztetik a környe-
zeti elemeket, a talajt, a ta-
lajvizet és a felszíni vizet. Ezt 
az Alsó-Tisza-vidéki Kör-
nyezetvédelmi Felügyelőség 
vizsgálatai is igazolták. A fes-
tékgyártó cég vezetője el-
mondta: az Atiköfe és az Ál-
lami Népegészségügyi és 
Tisztiorvosi Szolgálat szak-
emberei sohasem emeltek ki-
fogást a telepen tartott el-
lenőrzéseik során. A Bajai úti 
telephelyen mindig mindent 
rendben találtak. „Mi mindig 
mindenben megfeleltünk a 
környezetvédelmi előírások-
nak, hiszen betartottuk a sza-
bályokat." Bereczk Imre ha-
tározottan kijelentette: a te-
lepen csak és kizárólag lejárt 
szavatosságú diszperzitet tá-
rolnak, ami nem minősül 
veszélyes hulladéknak. Kér-
désre válaszolva, mely sze-
rint a bezárás óta kerültek-e, 
kerülhettek-e a telepre külön-

böző hulladékok, a tulajdo-
nos egyértelmű nemmel fe-
lelt. „Mi sohasem vásároltunk 
hulladékot, csak festékgyár-
táshoz használatos alapanya-
got." A telep melletti Város-
gazda-tó vízminőségével kap-
csolatosan hangsúlyozta: a 
környezetvédelmi hatóság 
vizsgálata egyértelműen bebi-
zonyította, nincs mérgező 
anyag a tóban. „Tólünk so-
hasem került veszélyes anyag 
a tóba. 

Nem is kerülhetett, hiszen 
mi csak vizes alapanyagú fes-
tékeket gyártottunk. Egyéb-
ként pedig bolondok lettünk 
volna szennyezni a tavat, hi-
szen az nem a Szegedi Kör-
nyezetgazdálkodási Kht.-nak, 
hanem nekünk volt a tüzivíz-
tározónk." 

Bereczk Imre arra a kér-
désünkre, mely szerint igaz-e, 
hogy az OTP végrehajtást kért 
a Budalakk Titán Kft. ellen, 
elmondta: annyi igaz a do-
logból, hogy perben állnak az 
OTP-vel. „Én mondtam fel a 
bankkal kötött szerződést, 
mert nem jöttünk ki egymás-
sal." 

A Budalakk Titán Kft. tu-
lajdonosa szerint a névtelen 
bejelentó azért akarja elhitet-
ni, hogy veszélyes hulladé-
kok vannak a telepen, hogy 
olcsón jusson hozzá a több 
mint hat hektáros területhez. 
„Ez azonban nem fog menni!" 
- jelentette ki határozottan 
Bereczk Imre. 

Szabd C. Sz i lá rd 

Napokon belül ássák a gödröket 

Faültetés Rókuson 
nyomvonalát pontosan jelzik 
a parktükrökben kitaposott 
gyalogos „csapások". 

A rókusi fásítás szakmai irá-
nyítója Gila Csaba, a Szegedi 
Környezetgazdálkodási Kht. 
közterület-fenntartási egysé-
gének növényvédelmi vezetője. 
Mint mondta, a fák elültetése 
előtt talajcserét hajtanak vég-
re: mintegy egy köbméternyi, 
tápanyagdús földlabdával 
együtt helyezik el az erős 
törzsű, többször iskolázott nö-
vényeket. 

A rókusi faültetés a jövő hé-
ten, gödörásással kezdődik. A 
tervek szerint november végé-
re az utolsó csemete is rókusi 
földben várja majd a telet. 

Ny. F . 

A kht. vízről 
és színről 

Szabó Ferenc, a Szegedi Környezetgazdálkodási Kht. hul-
ladékszállítási üzletágának vezetője a lapunkban csütörtö-
kön megjelent, Vizsgálódnak a festékgyárban című cikkünk-
kel kapcsolatosan közleményt juttatott el szerkesztőségünk-
höz. 

Ebben a következőket írta: „A Városgazda-tó színére vo-
natkozóan sem én, sem a környezetgazdálkodási kht. más 
munkatársa nem végzett megfigyeléseket, nem rendelkezünk 
információval arról sem, hogy a Budalakk milyen technoló-
giai tevékenységet folytatott, mikor, milyen színű festéket 
gyártott. Az erre vonatkozó megjegyzés sajnálatos félreértés 
folytán kerülhetett bele a cikkbe. A tó hulladékkal történő fel-
töltésével kapcsolatos információnk sem a Budalakkra vonat-
kozott." 

Madármegfígyelési nap: 388 ezer hazai szárnyas 

Őrgébics és darusereg a Fehér-tón 

A madárgyűrűzés mesterfogásait a Szegedi Vadasparkban laká egerészölyvön 
mutatták be. (DM-fotó) 


